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      Annotation

    
        
          Исследованы температурные зависимости сигнала дифференциального термического анализа, диэлектрической проницаемости и амплитуды третьей гармоники композитов (KNO[3])[1–х]/Sn[x]. Показано, что у нитрата калия в этих соединениях происходит понижение температуры фазового перехода альфа -> бета на 2 - 3 K, а температура фазового перехода гамма -> альфа понижается вплоть до 360 K. Полученный результат можно объяснить в рамках теории Ландау - Гинзбурга с учетом экранирования частиц нитрата калия металлическими частицами олова.
        

        
          In the paper, the temperature dependences of the differential thermal analysis signal, permittivity, and amplitude of the third harmonic of the (KNO[3])[1-х]/Sn[x] composites have been studied. It was shown that the temperature of the alpha -> beta phase transition decreased by 2 - 3 K in the potassium nitrates being parts of the composites, and the temperature of the gamma -> alpha phase transition decreased up to 360 K. This result can be explained within the framework of the Landau - Ginzburg theory, taking into account the shielding of potassium nitrate particles by tin metal particles.
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